
Protokół nr XXXII/2018 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 12 czerwca 2018 r. 
 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 12 czerwca  2018 r. o godz. 1430 w sali 

Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych radnych 

a w imieniu Rady zaproszonych gości oraz sołtysów .  Listy obecności stanowią załączniki nr 1 

2 i 3   do protokółu. 

Następnie przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze 

udział 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

 Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia oraz powitanie radnych i gości. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Informacja  na temat działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

5. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego. 

- przedstawienie sprawozdania finansowego za rok 2017 przez Wójta Gminy, 

- odczytanie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2017, 

- dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu, 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2017. ( 

druk nr 231). 

6. Udzielenie absolutorium. 

- przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium wraz z opinią 
Komisji Rewizyjnej, 
- odczytanie opinii RIO o wniosku  Komisji Rewizyjnej, 
- przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego, 
- podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za 2017 r.  ( druk nr 232). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu gminy Krzemieniewo na 2018 r. ( druk nr 
233). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018 - 

2024 . ( druk nr 234 ). 



9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie gminy  Krzemieniewo . (druk nr 235). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg,  

których zarządcą jest gmina Krzemieniewo.( druk nr 236) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego w Krzemieniewie oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania. (druk nr 237). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu na skargę Prokuratora Rejonowego w Gostyniu na 

uchwałę Rady Gminy Krzemieniewo Nr III/13/2010 z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie 

trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 

Krzemieniewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania ( druk nr 238). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 

Leszczyńskiego w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002  Rady Powiatu 

Leszczyńskiego z dnia 18 czerwca 2002 r. dotyczącej podziału Powiatu Leszczyńskiego 

na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w 

każdym okręgu. ( druk nr 239). 

 

14.   Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

15.     Wolne głosy, komunikaty. 

16.     Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 

Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu protokółu z poprzedniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokółu z XXXI sesji.  

Za przyjęciem protokółu głosowało 14 obecnych  radnych . Protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad p.3. 

Przewodniczący obrad poprosił pana Wójta o złożenie informacji z okresu od ostatniej sesji, 

tj.  od 14 maja br. 



Wójt poinformował, że została ogłoszona uchwała Zarządu Województwa Wielkopolskiego w 

Poznaniu o przyznaniu naszej gminie dotacji w kwocie 16,5 mln. zł na realizację oczyszczalni 

ścieków i sieci kanalizacyjnej. Oczekujemy na termin podpisania umowy na otrzymanie 

środków finansowych , 

Realizacja sieci kanalizacyjnej została ukończona w 5 wsiach. 

Podpisaliśmy aneksy do umów z Firmą „TERLAN” na wydłużenie terminu wykonania prac.  

W Krzemieniewie, mają one  zakończyć się  do 19 sierpnia br., natomiast z Firmą 

„MOLEWSKI” podpisano aneks do umowy przedłużający termin zakończenia budowy 

oczyszczalni ścieków w Luboni do dnia 19 października br. Aneksy związane są z warunkami 

umowy,  podpisano je w sprawie wydłużenia terminów realizacji prac, i nie będą one wiązać 

się z dodatkowymi kosztami po stronie gminy. 

- w budżecie gminy zaplanowano środki na strefę aktywności sportu,  z  Ministerstwa Sportu 

mamy przyznane na realizację tego zadania dotację w wysokości 50 tys. zł. 

- sprawa realizacji zadania poszerzenia drogi Garzyn Drobnin wydłuża się w czasie, 

przygotowujemy decyzję środowiskową w tej sprawie, a następnie wystąpimy o zgodę na 

realizację wycinki drzew. 

- podpisaliśmy umowę z Firmą energetyczną ENEA na wymianę oświetlenia ulicznego, która 

jest już realizowana w Krzemieniewie, 

- systematycznie odbywają się szkolenia w zakresie rozporządzenia unijnego z ochrony 

danych osobowych RODO, 

- Radio Elka z Leszna z okazji swojego jubileuszu postawiło ławkę przy budynku Urzędu 

Gminy. 

- nad jeziorem w Górznie 20 maja br. odbyła się duża impreza kolarska w której uczestniczyło 

ponad 600 osób, również w tym samym dniu w Belęcinie odbyły się Mistrzostwa Polski w 

kolarstwie Policji, w związku z tymi imprezami część dróg było zablokowanych, na czas 

przebiegu kolarzy. 

- odbyło się spotkanie przedstawiciela firmy INEA w Urzędzie Gminy w sprawie umieszczenia 

urządzeń w pasie drogowym, 

- Dnia 25 maja br. w Lesznie odbyła się uroczystość z okazji „Dnia Strażaka” wraz z 

wręczeniem sztandaru, w uroczystości uczestniczyły delegacje sztandarowe z naszej gminy, 

- 26 maja w Krzemieniewie odbyła się gminna uroczystość związana z „Dniem Strażaka” 

- w Urzędzie Gminy spotkaliśmy się z urbanistą w sprawie opracowania planu 

zagospodarowania gminy Krzemieniewo, wójt apelował, aby mieszkańcy zgłaszali wnioski do 

planu zagospodarowania przestrzennego. 

- w Garzynie odbył się festiwal piosenki dzieci niepełnosprawnych, organizatorem festiwalu 

jest szkoła ze Szpitala Sanatoryjnego w Górznie, uczestnikami festiwalu były dzieci ze szkoły 

w Górznie , z okolic Rawicza, Gostynia i Jarocina. 

 



Ad.p.4 

W kolejnym punkcie obrad przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania interpelacji, 

wniosków i zadawania pytań. 

Radna Małgorzata Tarnowska – zgłosiła problem uszkodzonych lamp oświetlenia ulicznego 

w Garzynie przy ul. Leszczyńskiej. 

Sołtys wsi Garzyn odpowiedział radnej, że uszkodzenie to zostało naprawione w dniu 

poprzedzającym sesję. 

Radny Marek Garbacz – poinformował, że dwie posesje w Drobninie nie mają założonego 

przykanalika, a firma realizująca zadanie już zakończyła prace na terenie Drobnina, prosił o 

zbadanie sytuacji. 

Radny Krystian Dutkiewicz – prosił o regularne wykaszanie traw na terenach placów zabaw, 

Radny Leszek Kruk – zwrócił uwagę, że firma wykonująca sieć kanalizacji w Drobninie, 

wszelkie nieczystości upłynniała do kratek kanalizacji deszczowej, które należy obecnie 

udrożnić, 

Radny Michał Michalski – zapytał, czy jest już rozstrzygnięta sprawa prowadzona w Sądzie z 

projektantem kanalizacji ściekowej. 

Radny Piotr Majchrzak- ponowił prośbę o naprawienie dziury w asfalcie po budowie sieci 

kanalizacyjnej w Lubonii. 

Przewodniczący Piotr Sikorski- poddał pod rozwagę sprawę upamiętnienia miejsca byłego 

cmentarza ewangelickiego w Krzemieniewie. 

Ad p.5. 

Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik Dorotę Andzrzejewską o przedstawienie 

sprawozdania finansowego za rok 2017. 

Pani Skarbnik poinformowała, że sprawozdanie z realizacji budżetu za 2017 r. omawiane było 

na posiedzeniach  wszystkich stałych Komisji  Rady. Następnie przedstawiła krótką 

informację o  wykonaniu  budżetu w 2017 r.  
 
W roku 2017 zrealizowano budżet gminy  realizowany był przez 8 jednostek budżetowych i 

został zrealizowany  w sposób następujący  

-dochody w kwocie 33.646.527,19 zł  , co stanowiło  103,33 % planu,  

-wydatki  w kwocie  45.486.503,52 zł , co stanowiło   89,81 % planu   

w  tym wydatki inwestycyjne w kwocie  18.037.884,66 zł  

Priorytetem w zadaniach inwestycyjnych była budowa oczyszczalni ścieków  w Luboni i 

budowa sieci kanalizacji sanitarnej w  miejscowościach Lubonia, Kociugi, Drobnin, Garzyn, 

Górzno i Krzemieniewo.  

Na ten cel wydaliśmy w roku 2017   kwotę    16.957.588,45 zł.  Oprócz kanalizacji wykonano 

jeszcze szereg innych zadań inwestycyjnych tj.   

-termomodernizacje szkoły w Drobninie i w Pawłowicach,  

- urządzono siłownie zewnętrzną w Oporowie  i wykonano szereg innych zadań z 

wykorzystaniem funduszy sołeckich. Łączne wydatki funduszy sołeckich wszystkich wsi 

wyniosły  265.470,62 zł  

Z wydatków bieżących najwięcej pieniędzy z budżetu gminy  wydano na : 



1) Oświatę  11.402.304,75 zł  

2) Pomoc społeczna   10.050.979,19 zł  ( dz. 855 +dz. 852 )  

3) Administracje publiczną    2.114.455,58 zł  

4) Gospodarkę komunalną  949.747,72 zł  

5)  Drogi    763.138,92 zł ( w tym pomoc dla powiatu na remont drogi do Górzna 

500.000 zł )  

W roku 2017 gmina otrzymała środki unijne na realizację projektu w przedszkolach w 

Garzynie i Krzemieniewie w kwocie 87.250,78 zł. Wymiernym efektem realizacji tych 

projektów było powstanie nowych oddziałów przedszkolnych i poszerzenie oferty 

edukacyjnej. Podpisano także umowę na dofinansowanie budowanej siłowni w Oporowie . 

Pieniądze unijne dotrą do gminy dopiero w roku 2018.  

Rok 2017 był pierwszym rokiem zadłużenia gminy . Na potrzeby budowanej kanalizacji 

zaciągnięto pożyczkę długoterminową w WFOŚ i GW w Poznaniu w kwocie  5.578.324,89 zł. 

Od pożyczki zapłacono  odsetki w kwocie 10.887,98 zł.  Termin spłaty pożyczki rozpisany jest 

w Wieloletniej prognozie finansowej na lata 2018-2024.  

Gdyby pożyczkę przeliczyć na liczbę mieszkańców gminy  to każdy mieszkaniec gminy miałby  

dług w kwocie 664 zł w skali.  

 
Rok 2017 zakończył się uzyskaniem ujemnego wyniku finansowego w  kwocie 11.839.976,33 
zł .  
Deficyt budżetu został sfinansowany : 

-pożyczką z WFOŚ i GW w kwocie  5.578.324,89 zł  

- nadwyżka z lat poprzednich w kwocie  6.261.651,44 zł .  

Na koniec roku 2017 gmina nie miała wymagalnych zobowiązań  .  

Zamknięcie rachunków bankowych na dzień 31.12.2017 wykazało  wygospodarowane wolne 

środki w kwocie  2.120.428,13 zł.  

Po przedstawieniu zwięzłej informacji, Przewodniczący poprosił panią Skarbnik  o odczytanie 

uchwały Nr SO-0954/11/12/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 05 kwietnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z  wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia Gminy Krzemieniewo za rok 2017 . 

Z przedstawionej uchwały wynikało, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną 

opinię z drobnymi uwagami do przedstawionego sprawozdania. Wskazała, że przedłożone 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 r. spełnia wymogi określone w przepisach 

ustawy o finansach publicznych 

Opinia RIO stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Po przedstawieniu sprawozdania finansowego oraz opinii RIO o nim, przewodniczący Rady 

zaprosił radnych do dyskusji nad sprawozdaniem  z wykonania budżetu gminy w 2017 r. 

 

Małgorzata Tarnowska – przewodnicząca Komisji Infrastruktury poinformowała, że jej 

Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu w 

2017 r.,  a członkowie Komisji będą głosowali za przyjęciem sprawozdania. 



 Maria Kamyczek – przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego była 

poinformowała, że na odbytym posiedzeniu Komisji , po wnikliwej analizie sprawozdania z 

przebiegu wykonania budżetu za 2017 r., członkowie przyjęli je z aprobatą i będą głosować 

na dzisiejszej sesji za przyjęciem wspomnianego sprawozdania. 

Pozostali radni nie zgłaszali się do dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii  w sprawie realizacji  budżetu gminy za 2016 r. 

Marek Garbacz -  przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż członkowie tej 

Komisji na swoich posiedzeniach 16 kwietnia i 11 maja br., po wnikliwej analizie 

sprawozdania, pozytywnie przyjęli realizację budżetu za 2017 r.  

Poinformował  o licznych kontrolach przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną, w czasie 

których szczegółowo analizowano celowość wydatkowania środków budżetowych, 

rzetelność  ich dokumentowania i zasadność podejmowanych decyzji w aspekcie ich 

gospodarności.  

 

Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2017 stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ponieważ nikt nie zgłaszał uwag w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2017 r., 

przewodniczący Rady  poprosił panią Skarbnik o odczytanie treści projektu uchwały nr 

XXXII/231/2018 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2017 . 

Po przedstawieniu projektu uchwały przewodniczący przeprowadził głosowanie nad 

uchwałą. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu, 14 głosami „za” podjęła 

wyżej wymienioną uchwałę. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

Niniejsza uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokółu. 

 

Ad p. 6. 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  o 

udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krzemieniewo. 

Wniosek stanowi załącznik  nr 7 do niniejszego protokołu. 

Następnie przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marek Garbacz odczytał uchwałę Nr SO – 

0954/11/12/Ln/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 

dnia 05 kwietnia 2018 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krzemieniewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu 

wykonania budżetu gminy za 2017 r.  

Uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Po odczytaniu w/w uchwały Przewodniczący Rady Piotr Sikorski zwrócił się do pani Skarbnik 

z prośbą o przedstawienie  informacji  o stanie mienia gminnego za rok 2017. 

Pani Skarbnik Gminy Dorota Andrzejewska w swoim wystąpieniu dotyczącym stanu mienia 

komunalnego podała m.in. dane odnośnie prawa własności Gminy do 392,0647  ha gruntów 

na ogólną kwotę 27.259.747,16 zł.  



Oprócz gruntów gminie przysługuje prawo własności do budynków, lokali, pojazdów i innych 

środków trwałych, których łączna wartość wynosi 47.447.937,72 zł.  

Szczegółowa informacja o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokółu. 

Następnie Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2017.  

Uwag do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. Nikt nie zgłosił się do dyskusji. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  

W przeprowadzonym głosowaniu, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, obecnych 

na posiedzeniu. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady, w imieniu wszystkich radnych, złożył panu Wójtowi gratulacje 

 w związku z udzieleniem mu absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok. 

Podziękował za ogrom pracy i trud włożony w rzetelne realizowanie przedsięwzięć gminy.  

Następnie Wójt Gminy Andrzej Pietrula podziękował radnym za jednogłośne udzielenie 

absolutorium i stwierdził, że na ten fakt złożyło się wiele czynników. Wypracowany wynik nie 

jest tylko jego zasługą ale także wielu innych osób.  

Wójt złożył podziękowania  zespołowi pracowników Urzędu Gminy, a szczególnie pani 

Skarbnik, radnym i  sołtysom,   

Wskazał, że pierwszą przesłanką do dobrego budżetu jest  moment jego uchwalenia. Zwrócił 

uwagę na fakt, że uchwalany budżet powinien zawsze być realny, trafnie uwzględniający 

szanse na jego wykonanie. Podziękował wszystkim za wkład pracy włożony w realizację 

budżetu oraz za rzetelność i sumienność w działaniu.  

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

 

Ad.p.7. 

 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i prosił panią Dorotę Andrzejewską – 

Skarbnika Gminy, o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

Krzemieniewo na 2018 r. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiany do uchwały budżetowej dotyczą uporządkowania 

środków budżetowych zaplanowanych na 2018 r. Zmiany do budżetu szczegółowo 

przedstawione są w uzasadnieniu do uchwały, które stanowi zał. nr 11 do niniejszego 

protokołu. Następnie odczytała  treść uchwały, po czym wywiązała się krótka dyskusja. 

Radny Marek Garbacz – poruszył sprawę wodociągowania w Bojanicach i zapytał, czy 

zaplanowane środki wystarczą na realizacje całości inwestycji. 

Wójt odpowiedział, że kwota uzyskana w przetargu znacznie przekroczy środki zaplanowane 

przez gminę, ale zadanie realizowane będzie wspólnie z Międzygminnym Związkiem 

Wodociągów we Wschowie. 

Radna Henryka Przybylska, zapytała dlaczego biblioteka w Szkole Podstawowej w Belęcinie 

nie otrzyma dotacji. 



Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie Dyrektor nie wystąpił z wnioskiem o przyznanie 

takiej dotacji. 

Radny Krystian Dutkiewicz zapytał, o zakup jakiego traktorka chodzi, czy to ma być nowy, 

czy poleazingowy.  

Wójt odpowiedział, że chodzi o zakup nowego traktorka wielofunkcyjnego, a szczególnie do 

koszenia trawy, ponieważ te które są na stanie gminy nie nadążają kosić traw, poza tym są 

bardzo awaryjne. 

 

Ponieważ nie zgłaszano innych pytań do przedstawionej uchwały, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 12  do niniejszego protokółu. 

Ad p.8. 

Następnie Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Krzemieniewo na lata 2018 – 2024. 

Wyjaśniła, że konsekwencją zmian w budżecie jest również zmiana w WPF. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu. 

Ad.p.9. 

W kolejnym punkcie obrad  Przewodniczący poprosił panią Sekretarz o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 

na terenie gminy Krzemieniewo. 

Sekretarz Gminy pani Longina Szulc poinformowała, że projekt uchwały został poddany 

konsultacji we wszystkich wsiach sołeckich gminy Krzemieniewo. Wszystkie wsie pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny Marek Garbacz powiedział , że jego wątpliwość wzbudza punkt 2 § 4 uchwały w 

sprawie usytuowania miejsca sprzedaży i podawania napojów alkoholowych w odległości 

mniejszej niż 500 metrów od plaży.  

Zapytał, czy na imprezach rozrywkowych obowiązywał będzie całkowity zakaz sprzedaży 

alkoholi, szczególnie ma na uwadze jedną w roku imprezę typu „wianki” nad jeziorem w 

Górznie. Wskazał, że ten przepis przynosi efekt odwrotny do zamierzonego, gdyż goście 

posiadając doświadczenie z lat minionych spożywają przyniesiony ze sobą alkohol 

wysokoprocentowy. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że uchwała dotyczy stałych punktów sprzedaży, jeżeli chodzi o 

pozwolenia jednorazowe, to organizator imprezy  może wystąpić do Wójta z wnioskiem o 

wydanie takiego pozwolenia.  

 



Ponieważ innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.10 

Następnie Pan Radosław Sobecki – zastępca wójta przedstawił  projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest 

Gmina Krzemieniewo. 

Wyjaśnił, że obowiązujące dotychczas stawki za zajęcie pasa drogowego zostały ustalone w 

2004 r. w związku z tym zachodzi potrzeba uchwalenia zmiany wysokości stawek, 

odpowiednich do aktualnych warunków zarządzania drogami publicznymi. 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy gmina będzie pobierać opłaty za umieszczanie reklam w 

pasie drogi znajdującej się na terenie gminy. 

Zastępca Wójta wyjaśnił, że jeżeli reklama będzie umieszczona w pasie drogi gminnej, to 

będziemy pobierać opłatę zgodnie z podjęta uchwałą. 

Ponieważ innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 

 

O godz. 16,00 obrady opuścił radny Piotr Majchrzak. Dalsza część obrad odbywała  się w 

składzie 13 radnych. 

 

Ad.p. 11 

Projekt  uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Krzemieniewie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

przedstawiła pani Sekretarz. 

Wyjaśniła, że w 2010 roku Rada Gminy Krzemieniewo uchwaliła wymagane zasady, jednakże 

z upływem czasu praktyka pracy Zespołu pokazuje, że należy zmienić zapisy poprzedniej 

uchwały i dostosować do obowiązującej linii orzeczniczej. Zmiany polegają m.in. na publikacji 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, oraz wykreślenia zapisów, które są 

powieleniem już istniejących w aktach wyższego rzędu oraz budzą wątpliwości 

merytoryczne. 

Ponieważ pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 



 

Ad p.12. 

W kolejnym punkcie porządku obrad Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie udzielenie odpowiedzi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na 

skargę Prokuratora Rejonowego w Gostyniu na uchwałę Rady Gminy Krzemieniewo nr 

III/13/2010 z dnia 17 grudnia 2010 r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Krzemieniewie oraz szczegółowych warunków 

jego funkcjonowania. 

Pani Sekretarz wyjaśniła, że Prokurator Rejonowy w Gostyniu skierował do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Poznaniu za pośrednictwem Rady Gminy Krzemieniewo skargę na 

przedmiotową uchwałę. Skarga do Sądu Administracyjnego wnoszona jest za pośrednictwem 

organu. Którego działanie lub bezczynność są przedmiotem skargi. 

Z uwagi na termin przekazania skargi sądowi wraz z aktami sprawy i odpowiedzią na skargę 

podjęcie niniejszej uchwały jest niezbędne celem wypełnienia obowiązków nałożonych na 

organ gminy przez ustawę – Prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi. 

Radna Maria Kamyczek poinformowała, że zabiera głos ponieważ 2010 roku,  jako radna 

podejmowała tę uchwałę i nikt jej nie zakwestionował. Wydaje jej się trochę dziwne, że po 

tylu latach, Prokurator Rejonowy w Gostyniu dopatrzył się uchybień. 

 

Ponieważ innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p. 13.  

Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady 

Powiatu w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/139/2002 Rady Powiatu Leszczyńskiego na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów, granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu. 

Wyjaśnił, że w powiecie już są połączone gminy Włoszakowice i Wijewo w jeden okręg 

wyborczy, w przedmiotowej uchwale proponuje się połączenie gminy Krzemieniewo i 

Osieczna w jeden okręg wyborczy. 

Radny Marek Garbacz – wystąpił z pytaniem, czy gmina Osieczna podjęła już stosowną 

uchwałę w tej sprawie i skąd wynika  uzasadnienie, że gmina Krzemieniewo ma być 

połączona z gminą Osieczna. 

Przewodniczący Rady Powiatu wyjaśnił, że wyliczono przedstawicielstwo w Krzemieniewie i 

wynosi ono 2,55, aby mógłby być jeden okręg przedstawicielstwo musi wynosić co najmniej 

3,00. W powiecie dość długo dyskutowano i przyjmowano różne warianty, analizując 



wszystkie za i przeciw, chcieliśmy, aby Krzemieniewo było samodzielnym okręgiem, ale liczba 

przedstawicielstwa nie pozwalała na to. Rozważano połączenie Rydzyny ze Święciechową, ale 

takie połączenie nie było po drodze. Ostatecznie Komisarzowi Wyborczemu przedstawiono 

projekt uchwały w sprawie połączenia gminy Krzemieniewo z Osieczną, który zaakceptował 

taki projekt. 

Radny Marek Garbacz – podsumował przedmówcę i poinformował, że mamy sygnał, aby 

prosić mieszkańców gminy Krzemieniewo o liczny udział w wyborach, bo możemy nie mieć 

żadnego radnego Rady Powiatu.  

Przekładem może być gmina Włoszakowice i Wijewo, Włoszakowice duża gmina ma 1 

radnego powiatu, a Wijewo mała gmina 3 radnych powiatu. 

 

Ponieważ innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p. 14. 

Do zgłoszonych pytań i interpelacji Wójt odniósł się następująco: 

- w sprawie oświetlenia ulicznego w Garzynie, tak już informował Sołtys , zostało ono 

naprawione, 

-  sprawę wykonania przykanalików w Drobninie, wyjaśnimy z wykonawcą, ponieważ w 

projekcie są uwzględnione, 

- w sprawie regularnego wykaszania traw, jak zakupimy dodatkowa kosiarkę, to będą te 

trawy koszone, 

- w sprawie wprowadzania mułu do kratek kanalizacji deszczowej, zwrócimy się do 

inspektora nadzoru, aby zwrócił uwagę wykonawcy, 

- jeżeli chodzi o spór z projektantem kanalizacji nie został on jeszcze zakończony sprawa 

toczy się w Sądzie w Poznaniu, 

- sprawa usunięcia dziury po wykopach kanalizacyjnych, żadna firma nie przyjedzie, aby robić 

pojedyńcze naprawy, ustalenie jest takie, że do końca czerwca ma być zrobiona ul. 

Spółdzielcza w Krzemieniewie i wtedy będą wykonywane naprawy w Lubonii i Kociugach, 

- w sprawie upamiętnienia cmentarza ewangelickiego w Krzemieniewie, wrócimy do tego 

problemu i zastanowimy się również nad upamiętnieniem cmentarzy w Belęcinie i Górznie. 

 

Ad. p. 15. 

W wolnych głosach, Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że zostały wysłane 

zaproszenia na uroczyste Zgromadzenie Samorządów Ziemi Leszczyńskiej dla uczczenia 100 

rocznicy odzyskania przez Polskę Niepodległości. Prosił, aby zaproszenie przyjąć poważnie i 

przybyć na tę uroczystość do Wyższej Szkoły Humanistycznej w Lesznie. 
Radny Michał Michalski, poruszył sprawę swobodnego dostępu nad jezioro w Górznie.  



Na prośbę radnego cytuję dosłowną jego  wypowiedź  : „ Po ostatniej sesji wciąż mam obawy 

o swobodny dostęp do kąpieliska w Górznie dla naszych mieszkańców, a także o 

bezpieczeństwo wypoczywających nad wodą. Bowiem nie wyobrażam sobie sytuacji, w 

której ratownik zamiast skupić się na wypełnianiu swoich obowiązków liczy ludzi i wskazuje, 

że więcej nie może korzystać z kąpieliska. A do tego obliguje go uchwała. Zastępca Wójta 

wskazał, że taki zapis wynika bezpośrednio z ustawy, ja takiego zapisu nie znalazłem. Na 

potwierdzenie tego faktu mam ze sobą kilka uchwał innych rad np. Miasta Gminy Szamotuły, 

Grudziądz, czy też Gminy Kwilcz. Dlatego zastanawiam się czy jest możliwe wprowadzenie 

korekty do uchwały? I w przyszłości proszę o bardziej roztropne podejście do spraw,  w 

których ograniczamy swobodę naszym mieszkańcom”. 

 

Wójt odpowiedział, że różnie były uchwały w tej sprawie podejmowane w każdej gminie, 

prawdopodobnie ustawa w tej sprawie będzie zmieniona. W praktyce nikt nie będzie liczył ile 

osób znajduje się na plaży. Jezioro w Górznie będzie zabezpieczone przez ratowników. 

 

Radny Marek Garbacz poinformował, że mieszkańcy naszej gminy wystosowali pretensje, że 

nie zostali poinformowani o szkoleniu w sprawie afrykańskiego pomoru świń. Wskazał, że tak 

ważne informacje powinny być również przekazywane systemem powiadamiania sms. 

Poruszył również sprawę doręczeń korespondencji przez pocztę, która bagatelizuje 

dostarczanie wiadomości. Zaproponował, aby odejść od tradycyjnej poczty i zawiadomienia 

na Sesję przesyłać drogą elektroniczną, na skrzynki pocztowe radnych. 

Sołtys wsi Bojanice zapytał, czy w tym roku będzie robione wodociągowanie wsi Bojanic. 

Wójt odpowiedział, że w tym roku Bojanice będą wodociągowane. 

 

Ad p. 16. 

Innych spraw nie poruszano.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji i o godzinie 16:45 zamknął obrady życząc wszystkim zdrowego i miłego wypoczynku 

wakacyjnego. 

 
 
 

Protokółowała:  

  
Przewodniczący 

Rady Gminy w Krzemieniewie 
 

 

( Bogusława Stróżyńska )  ( Piotr Sikorski)  
 

 


